
 V dlhodobom pláne združenia
počítajú s tromi cyklotrasami

Činnosť Mikroregiónu  nad 
Holeškou  počas roka 
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ŠPORT

STOLNOTENISOVÝ 
TURNAJ  VYHRAL 
STAROSTA TREBATÍC
V jubilejnom ročníku 
Jozefovského turnaja 
dominoval Juraj Valo.
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ZO ŽIVOTA MATERSKEJ ŠKOLY

Veľký Deň materských 
škôl so “Zahrajkom”                     
                           strana 8

PRIPRAVILI ŠIROKÉ SPEKTRUM VÝCHOVNO-VZDELÁVACÍCH AKTIVÍT
Na jeseň  Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora a nezisková organizácia Centrum roz-
voja znalostí o potravinách, vyhlásili na základných a stredných školách už jedenásty  ročník  projektu  
„Hovorme o jedle“. 
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František Klinovský

Milí spoluobčania!  
Dovoľte mi prihovoriť sa 
k Vám v čase najkrajších 
sviatkov pokoja, lásky a 
porozumenia.

Vianočné sviatky sú 
obdobím na ktoré 
netrpezlivo čakáme, 

lebo ich čaro a výnimočnosť 
nás napĺňajú pocitmi šťastia, 
pohody a harmónie. Atmosféra 
týchto dní je plná spomienok i 
očakávaní, nič nie je  bežné 
ani všedné, napriek tomu, 
že Vianoce sú každý rok, 
ich okúzľujúce čaro sa nedá 
ničím nahradiť ani napodobniť. 
Vianočné sviatky v každom z 
nás upevňujú základné ľudské 
hodnoty. Tíško prichádza tento 
zvláštny čas keď sa stretávajú 
rodiny, príbuzní a známi, keď si 
sadáme k spoločnému stolu, 
aby sme sa tešili z jedinečnej 
sily, ktorej hovoríme rodinné 
puto. Tíško znejú koledy, tichá 
noc – svätá noc rozciťuje naše 
srdcia.
  V tento sviatočný čas 
chceme byť dobrí navzájom 

k sebe, chceme každému 
rozdávať len radosť. Vianoce 
sú obdobím, keď sa každý 
snaží byť s blízkymi, keď si 
uvedomujeme silu priateľstva, 
lásky , úcty a obetavosti. Pre 
každého z nás je dôležité, aby 
sa dni napĺňali spokojnosťou, 
ľudskou spolupatričnosťou, 
osobným uplatnením, ako 
i dosahovaním vytúžených 
cieľov. Vianočný čas má 
svoje neopísateľné čaro pre 
každého, kto sa nepozerá 
iba očami, ale i srdcom, a 
je príležitosťou zastaviť sa, 
a pozrieť sa do hĺbky svojej 
duše. Tam, kde sú skryté naše 
najtajnejšie túžby a želania.
V tento čas pokoja schádza sa 
rodina a na život za nami spolu 
sa spomína, pri slávnostne 
prestretom stole sú aj prázdne 
miesta a slzy vtekajú cez slová 
do hlasu.
  Koniec roka sa vyznačuje aj 
hodnotením vykonanej práce 
počas tohto obdobia, preto 
by som Vás chcel informovať 
o investičných akciách v našej 
obci.
 Kanalizácia: Splašková 
kanalizácia, ktorú sme 

zrealizovali spoločne s mestom 
Vrbové je v záverečnej fáze 
kolaudácie. Z Ministerstva 
životného prostredia sme 
dostali dotáciu vo výške   950 
tisíc eur. Obec dofinancovala 
zásyp kameňom z úveru vo 
výške 309 tisíc. Od januára 
budúceho roku sa občania 
môžu pripájať na svoje obydlia.
Kultúrny dom sa po čase 
z dôvodu rekonštrukcie 
niektorých prvkov opäť otvoril 
pre kultúrne a spoločenské 
akcie.
   Chcem poďakovať všetkým, 
čo sa podieľali na akciách 
obce. Najmä Červenému krížu, 
učiteľským zborom materskej, 
ako aj základnej školy, 
Dobrovoľnému Hasičskému 
zboru, Jednote dôchodcov 
Slovenska. 
 Na záver by som Vám 
zaželal príjemné a požehnané 
vianočné sviatky, plné 
vzájomného porozumenia, 
lásky, spokojnosti a pohody. 
Prežite ich v zdraví, šťastí 
a radosti. Do nového roku 
vykročte tou správnou nohou 
a s úsmevom na tvári.
      starosta obce Krakovany

Starosta sa prihovára...Starosta sa prihovára...

Foto: freeimages.com/photographer/kubrob-48894Foto: freeimages.com/photographer/kubrob-48894



Meno a priezvisko 
zosnulého

vek

X Emília Zemanová 96 r.
X Dušan Čapkovič 59 r.

Od posledného čísla Hlasu 
Krakovian v obci zomreli

Všetkým pozostalým vyslo-
vujeme úprimnú sústrasť!

 * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *
 V tom istom období sa 
narodil  Jakub Tureček.Jakub Tureček. 
Želáme   mu   veľa    zdravia 
a  síl!                                                  -red-

Spoločenská kronika
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Oslobodenie od strachuDuchovné slovo

Niekedy menej, inokedy s 
väčšou intenzitou,  sa na 
našich životných cestách 
objavuje strach. Má ho 
zrejme každý človek. 
Strach o budúcnosť, 
materiálne zabezpečenie, 
osudy blízkych, strach zo 
smrti a pod.

V časoch, ktoré žijeme, sa 
vo zvýšenej miere objavuje 
ešte horšia forma strachu- 

úzkosť. Zlé je to vtedy, ak nás 
strach ovládne a zmocní sa 
nás práve spomínaná úzkosť. 
Nie je to nič príjemné, lebo v 
konečnom dôsledku to môže 
človeka paralyzovať, vysať z 
neho aj samotnú ochotu žiť a 
bojovať s ťažkosťami a dospieť 
to môže až k celkovej strate 
nádeje. Ľudia buď hľadajú 
nejaké  záchytné body, aby to 
riešili alebo utekajú  a nejako 
chcú tieto strachy prekryť 
(zábava, užívanie si). Častou 
chybou je, že sa vyhýbajú  tichu, 
ktorým by vytvorili predpoklad k 
nahliadnutiu do svojho vnútra, 

aby sa tam s tými strachmi 
stretli. A tak radšej zvolia 
stratégiu úniku. Lenže  hlboko v 
duši tieto veci driemu a pôsobia. 
Sv. Písmo – Biblia hovorí o 
najhlbších strachoch človeka 
a ponúka východisko, nádej 
na víťazstvo nad strachom. K 
tomu môžu dospieť ale len tí, 
čo veria v Ježiša Krista, lebo 
skrze neho sa tie víťazstvá nad 
strachmi môžu dosiahnuť. Tým 
nespochybňujem pomoc, ktorú 
v otázke spracovania strachu 
ponúkajú vedecké postupy, 
napokon použiť ich môže aj 
kresťan. Avšak tie najhlbšie 
hlbiny človeka nepreskúma 
hlbinná psychológia, to môže 
urobiť len skutočný Pán života 
a smrti. Abrahámovi vraví Boh, 
aby sa nebál  v momente, keď ho 
vyzýva k odchodu do neznámej 
krajiny, prorokom hovorí, aby sa 
nebáli, že je s nimi, Panne Márii 
tiež, aby sa nebála, lebo našla 
milosť u Boha, apoštolom, aby 
sa nebáli ľudí, súdov a nám 
všetkým vraví aj dnes: Neboj 
sa, malé stádo (Lk 13,32). A 
toto je pre nás najdôležitejšie, 
že to hovorí Boh, ktorý má moc 

aj zničiť naše strachy na rozdiel 
od ľudského povzbudenia síce 
dobre mieneného mienené, 
ale fungujúceho  maximálne 
v psychologickej rovine. 
Skutočný liek ale aj dôležité 
usmernenie dáva Ježiš Kristus: 
nebáť sa tých, čo môžu útočiť 
na telo, ale duši nemôžu 
uškodiť.  Ježiš už zvíťazil aj 
nad našimi strachmi svojou 
smrťou a zmŕtvychvstaním, 
čiže v ňom máme nádej aj my 
na konečné víťazstvo, to je 
záruka našej nádeje a odvahy, s 
ktorou sa máme postaviť našim 
strachom, lebo ak je Boh s 
nami, kto je proti nám?  (Rim 
8, 31- 37).  Vedecké postupy 
môžu veľa urobiť v otázke 
spracovania našich strachov, 
lenže nad vedou je slovo živého 
Boha a preto okrem ľudských 
prostriedkov máme ako veriaci 
kresťania na naše strachy 
nechať dopadnúť Ježišove 
slová z evanjelia: NEBOJTE 
SA! Mali by sme sa nechať 
preniknúť týmito Ježišovými 
slovami. Nechať ich vstúpiť do 
našich sŕdc a vychutnať celú ich 
prívetivosť. Čerpajme s vierou z 

týchto slov a s odvahou a menej 
zaťažení strachom kráčajme 
životom.

Ľudovít Malý
kňaz

Rozhodla som sa trošku 
nás predstaviť a popísať 
ako fungujeme. Sme jedno 
občianske združenie spolu 
s FS Lusk a ĽH Borovienka 
a spolupracujeme s obcou 
Krakovany, ktorá nám 
poskytuje priestory na 
cvičenie.

DFS Krakovanček je 
detský folklórny súbor, 
vedúce, choreografky 

a aj tanečný pedagógovia sú  
Zuzana Snohová a Jarmila 
Kubranová. Máme zastúpené 
všetky vekové skupiny, 
rozdelené do troch vekových 
kategórií. 
Prípravka – deti od 4 rokov
Deti školského veku – mladšia 
skupina – od prvej po tretiu 
triedu ZŠ.
Deti školského veku – staršia 
skupina – od štvrtej triedy ZŠ 
po 9 triedu.
 Momentálne máme spolu 
okolo 50 detí. Staršie deti 
od 9. triedy ZŠ pokračujú do 
folklórneho súboru Lusk. 

A ako pracujeme a čo všetko 
robíme?
  Nácviky mávame v kultúrnom 
dome raz do týždňa, 
najčastejšie piatok, ale podľa 
potreby aj viackrát v týždni. 
Zameriavame sa na folklór 
z Piešťanského regiónu a s 
každou skupinou systematicky 
pracujeme.
  Prípravka – zameriavame sa 
na celkový rozvoj pohybovej 
stránky a správne držanie tela. 
Snažíme sa u detí budovať 
správne pohybové návyky. 
Vsúvame tanečné motívy do 
zábavných hier. Pomocou 
rôznych pohybových hier so 
spevom sa deti prirodzene učia 
základné formy a priestorové 
formácie. Je potrebné aby deti 
spievali a brali to ako prirodzenú 
súčasť tanca a práve pomocou 
detských hier sa to učia. Takisto 
treba u nich rozvíjať rytmické 
cítenie, tiež pomocou rôznych 
hier, vyčítaniek a riekaniek.
  Deti v tomto veku nie je 
potrebné nútiť alebo nasilu 
presviedčať, aby súbor 

navštevovali, treba skúsiť prísť 
neskôr, keď je dieťa na to zrelé. 
Dieťa musí spolupracovať a 
nesmie plakať bez prítomnosti 
rodiča. 
 Mladšia skupina detí v 
školskom veku – stále je 
potrebná hra, a formou hry sa 
učíme rôzne tanečné motívy, 
rozvíjame rytmické a hudobné 
cítenie. V tomto veku už 
začíname s jednoduchými 
tancami. Pre tento účel sú 
najlepšie práve strofické 
tance, alebo tance s pevnou 
hudobno-tanečnou formou ako 
Kadlecká, Čapkaná, Cibulák. 
 U staršej skupiny detí je 
potrebné rozvíjať tanečnosť. 
Učia sa už náročnejšie tance 
a tanečné motívy a ich 
kombinácie.
  Spev je prirodzenou súčasťou 
folklóru a tak sa snažíme ho 
v deťoch rozvíjať, aby im bol 
prirodzený a nebáli sa spievať, 
pretože všetky deti vedia 
spievať, len to musia v sebe 
objaviť. 
 Okrem hier a tancov sa 

snažíme deti oboznámiť aj so 
zvykmi, ktoré boli súčasťou 
života na dedine v minulosti. Vo 
Vianočnom období sa učíme 
koledy a vinše. Na Fašiangy 
pripravujeme obchôdzku 
v maskách po dedine. A 
pravidelne na jar vynášame 
Morenu a prinášame Letečko. 
Je to pre deti zábavné a 
zároveň si majú možnosť aspoň 
takto vyskúšať ako to bolo v 
minulosti, keď tieto zvyky boli 
prirodzenou súčasťou života 
dediny. 
  A tá najdôležitejšia vec – 
dávame im možnosť vytvoriť si 
vzťah a lásku k folklóru.

Zuzana Snohová

Detský folklórny súbor Krakovanček



Vážení spoluobčania, 
dovoľte mi, aby som 
vás v mene svojom i v 
mene nášho výboru JDS 
pozdravila a informovala 
o našich aktivitách 
za uplynulý štvrťrok. 
Začnem brigádou na 
cintorínoch, ktorá sa pre 
počasie a neopadané lis-
ty zo stromov nekonala.

O to bude viac práce na 
jar. Napriek tomu traja 
naši členovia pred 

Pamiatkou zosnulých čo-
to pohrabali, za čo im patrí 
vďaka.
 11.10. sme mali naplánovaný 
vlakový výlet na Devín, 
čo chcelo využiť 8 našich 
členov, bohužiaľ vlak ráno 
meškal 1,5 hodiny, tak sme 
výlet preložili na jar. Naše 
členky si za pekného počasia 
urobili namiesto toho výlet 
po Piešťanoch a ostatní po 
svojich záhradách.
 25.10. sme na našom 
pravidelnom stretnutí, okrem 
iného, zavinšovali našej 
členke – pani Pillerovej k 
jej jubileu a odovzdali malý 
darček s vinšom. Odmenou 
bolo pre nás pohostenie. 
Prajeme jej všetko najlepšie.
  26.10. sa predsedníčka JDS 
Krakovany Anna Kubranová 
zúčastnila na celodennej 
akcii v Trnave, konanej v 
rámci októbra-mesiaca úcty 
k starším. V ten istý deň 
sa naše členky zúčastnili 
jednodenného     výletu     do 

Poľska, na trhy. 
  11. novembra sme si uctili 
pamiatku padlých vojakov v 
1. a 2. sv. vojne pri pamätníku 
v kostolnej záhrade. Na znak 
úcty a vďaky sme položili 
kvety, zapálili sviečky a 
pomodlili sa.
  12.11. nás starosta obce 
a obecné zastupiteľstvo 
pozvalo na posedenie so 
seniormi, spojené s kultúrnym 
programom a občerstvením. 
Potešil aj darček, ktorý sme 
dostali. 
  29. novembra na našom 
stretnutí JDS Krakovany sme 
zavinšovali našej jubilantke 
Gitke Strakovej a venovali jej 
malý darček. Za pohostenie 
ďakujeme a prajeme všetko 
dobré.
   V Piešťanoch naša členka 
Anežka Štefanková obdržala 
vyznamenanie 3.stupňa za jej 
dlhoročnú (14 rokov) prácu 
pokladníčky našej JDS. 
Ďakujeme!
   V mesiaci december nás ešte 
čaká (kto bude mať záujem) 
návšteva vianočných trhov 
v Trnave. O všetkých našich 
aktivitách nás informuje Evka 
Sedláková SMS správami, za 
čo sme jej povďační. Naše 
predvianočné posedenie pri 
punči sme 13.12. presunuli 
do Pivárne u notára, aj pre 
lepší prístup do vnútra, aj 
preto, aby sa nás zúčastnilo 
viac. Veľmi sa na všetkých 
tešíme, budeme spomínať, 
vinšovať a priať všetko dobré. 
Toľko z našich aktivít. 
   Vážení členovia i ostatní 
občania,   prežite   ešte   toto 

adventné obdobie v pokoji, 
v stíšení, v zdraví a v pohode 
vo svojich rodinách. 
Zo srdca pozdravujem aj 
všetkých, ktorí nemôžu prísť 
medzi nás. Veľmi na vás 
myslím a prajem len všetko 
dobré. Záverom chcem 
poďakovať starostovi obce, 
obecnému zastupiteľstvu za 
ich každoročný príspevok, 
všetkým sponzorom a 
sympatizantom za ich 
podporu a pomoc nám – 
seniorom. Poďakovanie patrí 
aj nášmu celému výboru 
JDS, ktorý je vždy po ruke 
vám, ktorí prichádzate na 
naše stretnutia. Nájdite si 
čas aj v nasledujúcom roku. 
Radi vás všetkých privítame a 
samozrejme aj nových členov 
vždy v poslednú stredu v 
mesiaci.  Na záver vinš pre 
vás: 

Nech vám zletí darček z 
neba,

nech je v ňom všetko, čo 
vám treba.

Prežite požehnané Vianoce
a stromček nech sa vám 

ligoce.
Po Vianociach už len krok,

privítajme nový rok!
Nech je taký, ako treba,

plný zdravia, pokoja, lásky...
... a aj chleba.

To vám vinšujem dnes,
nech vám oči dobre slúžia, 
uši počujú, ruky pracujú, 
nohy chodia ako majú a 

ústa sa len v láske rozpínajú.
Pekné Vianoce a zdravý 
nový rok prajem z celého 

srdca.
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Jednota dôchodcov informuje 
Anna Kubranová
za výbor JDS Krakovany

Pietna spomienka pri pomníku padlých 11.novembra 2023.                Foto: L. Žitnanský

Záložka do knihy 
spája školy

Aj tento školský rok sa naša  
zapojila do  projektu, ktorý 
organizovala  Slovenská 
pedagogická knižnica v 
Bratislave s Národným 
pedagogickým  múzeom a 
knižnicou J. A. Komenského 
v Prahe. Žiaci vytvorili záložky 
do kníh a vymenili si ich s 
partnerskou školou z Českej 
republiky.

V tomto 14. ročníku nám bola 
pridelená Základní škola 
Bravantice  okrese Nový Jičín v 

Moravskosliezskom kraji.  Do projektu 
Záložka do knihy spája školy sa 
naša škola zapojila už jedenástykrát. 
Túto školu nám vybrali organizátori 
projektu.  Záložky sme zhotovovali na 
hodinách výtvarnej výchovy a v ŠKD. 
Žiaci tvorili záložky rôznych tvarov, 
no prejavili i svoju fantáziu a tvorivosť 
a zhotovili skutočne rozmanité a 
zaujímavé záložky. Zapojenie sa do 
projektu sme ukončili vzájomným 
zaslaním záložiek. Informácie o 
našej partnerskej škole nájdete 
na webstránke:www.bravantice.
cz.  veľmi sme sa potešili záložkam 
od našich partnerov. Určite nám 
spríjemnia listovanie v zaujímavých 
knihách, ktorými si budeme krátiť 
dlhé zimné večery. Ďakujeme 
všetkým žiakom a pedagógom, 
ktorí prejavili záujem, zapojili sa do 
projektu a    podporili tým čítanie kníh.
                               Eva Seitlerová

Aby staré mobily mohli byť opäť 
užitočné, napríklad pri výrobe 
vesmírnej techniky, vyzbierajme 
ich čo najviac. 

To sme si povedali aj my v 
škole a zapojili sme sa do 
ďalšieho  ročníka zberovej 

akcie SMS-Starý Mobil Sem, ktorý 
organizovala spoločnosť ASEKOL   
v rámci programu „RECYKLOHRY.“ 
Odovzdali sme 65 mobilov.  
    Naša škola sa už niekoľko rokov 
zapája do programu. Na našej 
škole organizuje i  ZBER BATÉRIÍ 
a CARTRIDGOV, do ktorého sa 
zapájajú žiaci všetkých tried a ich 
rodičia. V tomto školskom roku sme 
sa zapojili aj  do projektu  Jesenný 
zber použiteľného starého textilu. 
Od 13.9. do 27.10.2023 sme na  
škole zbierali staré oblečenie a 
topánky.  Vyzbierali sme 129 vriec.   
Okrem finančnej pomoci putuje 
pretriedená časť vyzbieraného 
oblečenia, ktorú je možné opätovne 
zúžitkovať, po jej vyčistení ľudom v 
núdzi prostredníctvom charitatívnych 
partnerov. Ďakujeme všetkým 
žiakom a rodičom, ktorí sa zapojili do 
zberu mobilov i oblečenia. 
   
                                Eva Seitlerová

Kam so starým mobilom?



Deň vojnových veteránov 
alebo Deň veteránov alebo 
aj Deň červených makov 
je pamätný deň venovaný 
pamiatke vojnových 
veteránov. Pripomína sa 
celosvetovo 11. novembra.

Kanadský vojenský lekár 
John McCrae v máji 
1915, keď sa v oblasti 

západného Flámska zúčastnil 
na veľkej krvavej bitke o belgické 
mestečko Ypres zložil báseň 
o divých makoch na hroboch 
padlých. Na útrapy a bolesť 
ranených vojakov si nemohol 
zvyknúť a tlmil ju písaním básní. 
Očitý svedok seržant Cyril 
Allison opísal, že toho rána, keď 
vial jemný východný vietor, sa 
červené maky medzi hrobmi 
akoby vlnili. John McCrae sa 
už tradície nosenia červeného 
maku nedožil, zomrel ešte 
pred skončením prvej svetovej 
vojny 28. januára 1918 v 
Britskej vojenskej nemocnici pre 
dôstojníkov neďaleko Boulogne 
vo Francúzku. Do svojej básne 
vpísal bolesť, ktorú prežíval, ale 
papierik s ňou zahodil. Okoloidúci 
dôstojník ho zdvihol a poslal do 
Anglicka, kde bola publikovaná 
v časopise Punch 8. decembra 
1915. Nie náhodou si kvet divého 
maku zvolila do svojho znaku 
aj Únia vojnových veteránov 
SR. Desiatky miliónov ľudských 
životov zmarených v prvej a v 
druhej svetovej vojne, státisíce 
ranených a zmrzačených, 
útrapy civilného obyvateľstva a 
nenahraditeľné škody, sú trvalým 
mementom, že sa tieto hrôzy 
nesmú opakovať.   
 Hrdinstvo, obetavosť a 
statočnosť preukázané v týchto 
vojnách aj Slovákmi na všetkých 
frontoch sveta sú dôkazom, ako 
uctievali život a boli ochotní ho 
aj obetovať za krajší, pokojnejší 
a slobodný zajtrajšok. Našou 
jedinou povinnosťou je zachovať 
tradície a hodnoty ktoré vytvorili 
a nepripustiť aby odišli do 
zabudnutia.Položením venca na 
hrob vojakov a zapálením sviečky  
sme si aj my školáci 13.11. 
pripomenuli  tento deň,  nakoľko 
11.11. bola sobota, ktorý 
evokuje aj hlboké zamyslenie sa 
nad príčinami, ale aj podstatou 
vojen, a z toho vyplývajúce 
umieranie vojakov na bojiskách. 
Deň vojnových veteránov  je aj 
možnosťou, kedy treba hovoriť o 
tom, akú hodnotu má sloboda a 
mier. 
                             Eva Seitlerová

Počas decembra pripravuje
Červený kríž veľa aktivít

Aktuálne z nášho Červeného kríža

Ani sme sa nenazdali a 
jesenné obdobie sa na 
nám plynule prehuplo 
do zimy. To je obdobie, 
kedy Miestna skupina 
Slovenského Červeného 
kríža v Krakovanoch 
(MsSČK) plánuje množstvo 
aktivít, až do záveru roka. 

Počas novembra členky 
Výboru MsSČK navštívili 
ďalších najstarších 

členov a členky. Okrem 
iného aj bývalú predsedníčku 
MsSČK Annu Sedlákovú, 
bývalú pokladníčku Štefániu 
Braškovú a v družnej debate 
zaspomínali na spoločnú 
činnosť v združení. Popriali 
im veľa zdravia a poďakovali 
sa im za ich prácu.  Členky 
výboru navštívili aj Špeciálnu 
základnú školu vo Vrbovom. 
Ako povedala predsedníčka 
MsSČK Elena Krestová: „Tu 
sa nám dostalo veľmi milého 
prijatia. Žiaci mali pripravený 
bohatý kultúrny program za  
tónov heligónky – pásmo 
pod názvom Návšteva z 
Krakovian. Žiaci zaspievali 
pekné pesničky, predniesli 
básničky. Členky výboru 
priniesli žiakom malé darčeky, 
v prednáške priblížili žiakom 
svoju činnosť, pričom žiaci sa 
do diskusie aktívne zapájali. 
Najviac ich zaujalo darcovstvo 
krvi. Pedagógov aj deti sme 
pozvali na Výročnú členskú 
schôdzu MsSČK, ktorá sa 

bude konať 11.2.2024 v 
Kultúrnom dome Krakovany.“
   3. decembra sa stretli členovia 
spolku, ale i ostatní občania na 
zapálení 1. adventnej sviece 
pri  Kaplnke Krvi Krista Pána. 
Toto pekné stretnutie by sa 
malo konať v úvode Adventu 
aj v budúcom roku.
   7. decembra sa stretol Výbor 
MsSČK na schôdzi, kde sa 
pripravoval program podujatí 
na rok 2024. Z roka na rok je 
príprava podujatí náročnejšia. 
V sobotu 9. decembra sa 
spoločne stretli darcovia krvi 
na tradičnom predvianočnom 
posedení. Tentoraz sa konalo 
v kultúrnom dome. Pre darcov 
bola pripravená slávnostná 
večera a kultúrny program, 
ako poďakovanie za ich 
nezištnú podporu a lásku k 
blížnym. Aktuálne má náš 
MsSČK 35 aktívnych darcov 
krvi, ktorí pravidelne darujú krv. 
Sú medzi nimi aj prvodarcovia. 
Na budúci rok by mal, ak mu 
to zdravie dovolí,  pribudnúť 
k diamantovým darcom krvi 
Gašpar Zuzic. Ďalší sa k nemu 
približujú – Roman Gono a 
Marek Baláž. Doterajšími 
diamantovými darcami krvi sú 
v Krakovanoch Marián Kubran, 
Ladislav Žitnanský a Peter 
Klčo ml. V čase vydania tohto 
čísla Hlasu Krakovian sa práve 
konal 18. ročník  Vianočnej 
kvapky krvi v Krakovanoch 
(14.12.2023). 

Na tretiu adventnú nedeľu – 
po sv. omši bol naplánovaný 
charitatívny vianočný punč. 
Ako dodala E. Krestová: 
„Ďakujem všetkým darcom za 
ich ľudskosť a obetu. Celému 
výboru MsSČK za celoročnú 
spoluprácu, ochotu a čas 
venovaný spoločnej činnosti. 
Všetkým členom MsSČK, 
aj ostatným občanom 
ďakujem za záujem o naše 
aktivity. Všetkým prajem veľa 
zdravia a spokojnosti počas 
nadchádzajúcich sviatkov 
a počas celého budúceho 
roka. Verím, že sa v zdraví 
stretneme 11.2.2024 na 
výročnej schôdzi. 

   A na záver pre vás vinš:
Už sú tu opäť dni vianočné,

do sveta kričia zvony 
polnočné.

V tomto čase zázračnom
prajeme Vám veľa 

lásky a pohody pri stole 
spoločnom.

Nech sa Vám pod 
stromčekom splnia vaše 

sny,
aby vás čakali už len 
krásne a šťastné dni.
Aj veľa síl želáme do 

nového roku,
aby Vás šťastie 

sprevádzalo na každom 
kroku,

a len dobrí ľudia stáli po 
vašom boku.”

Juraj FILO
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Deň vojnových
veteránov

Vianočný punč sa tento rok bude podávať na 3. adventnú nedeľu.        Foto: L. ŽitnanskýVianočný punč sa tento rok bude podávať na 3. adventnú nedeľu.        Foto: L. Žitnanský
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Začiatok roka 
prebiehal v eufórii zo 
zápisu našej čipky do 
Reprezentatívneho 
zoznamu nehmotného 
kultúrneho dedičstva 
Slovenska. Po novom 
roku sme mali konečne 
čas osláviť zápis aj v 
klube. 

4. januára bola v rádiu 
Regina odvysielaná 
hodinová relácia o nás a 

našej čipke v relácii Poklady 
západného Slovenska. 
14.2.23 v Novom čase 
uverejnili článok o zápise.  
Začiatkom februára účinkoval 
náš člen v relácii Milujem 
Slovensko.
 V Západoslovenskom múzeu 
v Trnave ešte prebiehala 
výstava Krása ľudového 
odevu.  Výstava bola venovaná 
našej čipke tradičnej ale i 
súčasnej. 
 Počas prvých štyroch 
mesiacov finišovali práce na 
Festival paličkovanej čipky, 
ktorý prebiehal začiatkom 
mája. Môžeme skonštatovať, 
že mal rekordnú účasť.  
Jeho príprava a realizácia 
je veľmi náročná. Práve v 
tomto predfestivalovom a 
pofestivalovom období sme 
mali veľa aktivít.
 Tieto sa často prelínali.  
Počas veľkonočných sviatkov 
predvádzali členovia OZ 
pletenie na hrade Beckov, 
zároveň tam prebiehala 
výstava našej čipky. V jeden 
deň počas veľkonočnej 
soboty boli čipkári na troch 
stanovištiach. A to v Beckove 
na hrade, v Piešťanoch na 
veľkonočných trhoch a v 
Španielsku. 
 Táto situácia sa nám 
zopakovala aj v júni. V jeden 
deň dvaja členovia predvádzali 
paličkovanie v Ostrove na 
Ostrovských cepoch a 
ďalší nás reprezentovali vo 
Francúzsku.  Znova v júni na 
hrade Beckov zároveň ďalšia 
skupinka členov varila na 
Folklórnych slávnostiach na 
Myjava. 
  Začiatkom júna organizoval 
Trnavský samosprávny kraj 
Deň otvorených dverí. Tam 
sme predvádzali pletenie 
našej čipky a kroje na 
módnej prehliadke, ktoré 
sme zapožičali z múzea Za 
krakovskú bránu.

 Ako som už spomínala v 
predchádzajúcich článkoch, 
svet objavil našu čipku a 
majú o ňu záujem. Bohužiaľ 
nemôžeme prijať všetky 
pozvania a ponuky z 
kapacitných a finančných 
dôvodov. 
  V roku 2023 sme realizovali 
kurzy Paličkovanej babkovej 
čipky z Krakovian v januári 
a apríli v Španielsku v meste 
Alcalá de Henares. Zúčastnili 
sa medzinárodných festivalov 
v marci v Španielskom meste 
Mieres, v apríli v Španielsku 
v Camarinas, v máji v 
Portugalsku v Serra dÉl Rei, v 
júni vo Francúzsku v Sebourg, 
v júli v Portugalsku v Peniche, v 
auguste v Chorvátsku v meste 
Sikirevc, v septembri v Poľsku 
v Bobowe.  Tu nás požiadali 
o výstavu našich krojov a 
čipiek, ktorá prebiehala v 
rámci festivalu. V októbri 
prijalo OZ Bábence pozvanie 
a zúčastnilo sa Sympózia o 
paličkovanej čipke v Českom 
Litvínove.
  Naše aktivity prebiehali aj 
na domácej pôde. Počas 
Folklórnych slávností v 
Krakovanoch sa v múzeu 
konal dvojdňový kurz a 
seminár o babkovej čipke. 
Zároveň sme oslávili 
Medzinárodný deň čipky a pre 
návštevníkov pripravili výstavu 
prác našich čipkárov. Tá bola 
nainštalovaná v nevyužívanom 
ZOS.    Zúčastnili    sme      sa 
výstavy   v   Novej  Dubnici   a 

Medzinárodného festivalu v 
Prešove.
  Záver roka patril finalizácii 
dokumentu o Paličkovanej 
babkovej čipke z Krakovian. 
Je dokončený, ale premiéru 
bude mať až v jarných 
mesiacoch. Jeho natočenie 
sa nám podarilo zrealizovať 
vďaka podpore VUC Trnava.
  OZ Bábence má veľa aktivít 
kde reprezentuje obec a 
odovzdáva svoje vedomosti. 
Myslím si, že naša práca 
nie je márna. Dôkazom 
čoho je i účasť člena Dávida 
Víťazku na súťaži s názvom 
„V krajine remesiel.“ Bola 
to celoslovenská súťaž 
remeselnej tvorivosti detí a 
mládeže. Vypísalo ju ÚĽUV 
a posudzovali odborníci 
v ľudovej tvorivosti. Dávid 
získal 3.miesto v téme „Nite 
nebláznite.“  Čo je úžasné – 
gratulujeme. 
  Želám všetkým tvorcom a 
čitateľom Hlasu Krakovian 
požehnané vianočné sviatky. 
Nech sa nesú v duchu lásky, 
pokoja a porozumenia. 
A do nového roku veľa 
zdravia, rodinnej pohody,  
tvorivých síl a optimizmu, 
aby sme všetci spolu tvorili 
krásne spolunažívanie či už 
kultúrne, športové, duchovné 
i iné. A popri tom  dôstojne 
reprezentovali jednotlivé 
kluby, organizácie, občianske 
združenia a tým i našu obec 
Krakovany. Vážme si a vážte si 
Vašu – našu prácu.

Aktivity v OZ Bábence v roku 2023 Koľko lásky sa zmestí do 
krabice od topánok?Daniela PISCOVÁ

Varenie na Myjave. Foto: archív OZ BábenceVarenie na Myjave. Foto: archív OZ Bábence

Pre mnohých to môže byť 
jediný darček, ktorý tento rok 
dostanú. Samota, odlúčenie 
od rodín či stereotypné dni sú 
každodennou realitou seniorov 
v domovoch dôchodcov.

Nie každý z nich má možnosť 
tráviť vianočné sviatky v 
kruhu tých najbližších. 

A práve „krabica od topánok“ 
naplnená maličkosťami im môže 
vyčariť úsmev na tvári a priniesť 
radosť do osamelých dní. Projekt 
Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok? chce vniesť pocit tepla 
domova aj do domovov sociálnych 
služieb.
   Naša  škola  sa aj tento rok zapojila 
do  tohto projektu.  Chceme potešiť 
počas Vianoc našich seniorov 
darčekom, ktorý zahreje pri srdci 
Nás aj ich! Úlohou žiakov bolo v 
každej triede naplniť 4– 5 škatúľ 
rôznymi maličkosťami, ktoré na 
Vianoce potešia ľudí žijúcich v 
domovoch sociálnych. Krabice od 
topánok sme zabalili do vianočného 
papiera a do každej k darčekom 
pridali aj nejaký milý odkaz, obrázok 
či pohľadnicu. V termíne 22. - 
30.11.2023 triedne kolektívy s 
podporou rodičov a pedagogických  
zamestnancov  pripravili 31 
úžasných krabíc, ktoré určite v 
tomto krásnom predvianočnom 
čase prinesú veľa radosti nejednému 
seniorovi. Všetkým darcom srdečne 
ďakujeme. Nech sa Vám to dobro 
vráti v podobe, akú momentálne 
potrebujete vy. 
                               Eva Seitlerová



Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ

Na jeseň  Slovenská 
poľnohospodárska a 
potravinárska komora a 
nezisková organizácia 
Centrum rozvoja znalostí 
o potravinách, vyhlásili na 
základných a stredných 
školách už jedenásty  
ročník  projektu  „Hovorme 
o jedle“. Už samotný názov 
nám napovedá, že v týždni 
od 16. - 20. októbra 2023 
boli na škole najčastejšie 
skloňovanými pojmami  
zdravie a výživa. 

Jedz málo a večeraj menej, 
pretože zdravie každého 
tela sa kuje v dielni žalúdka. 

/ Miguel de Cervantes/
 S jeseňou babieho leta, 
pestrých farieb, vôní ovocia 
a zeleniny, sa týždeň od  16. 
– do 20. 10. 2023 aj   u nás 
niesol v duchu zdravej výživy 
a aktívneho životného štýlu. 
Projekt  zahŕňal široké spektrum 
v ý c h o v n o - v z d e l á v a c í c h 
činností a aktivít, súťaží, ktoré 
si žiaci našej školy  spolu s 
pani učiteľkami, s rozjarenou 
tvárou  zjavne užívali. Chceli 
sme  podporiť u žiakov zdravý 
životný štýl, viesť ich k zdravej 
výžive a správnej životospráve. 
Na každý pracovný deň škola 

vyhlásila  a zrealizovala jednu 
aktivitu k danej téme.
 V pondelok Išlo jablko na 
vandrovku. Každý žiak prišiel do 
školy s jablkom. Vyhlásená bola 
súťaž o najkrajšie, najväčšie a 
najmenšie jablko a tiež súťaž o 
najzaujímavejšie vypestované 
ovocie a zeleninu v záhrade  
Úroda z vašej záhrady. V tento 
deň žiaci absolvovali aj besedu  
o jablkách, ktorú pripravil 
PLANTEX Veselé. Nezabúdaj 
na raňajky - v utorok 17.10. sme 
piekli zdravý a chutný  chlieb a 
aj žemličky.  Najlepšie chutili iba 
tak, posolené. Kúzelná vareška-  
zdravý tanier, chuťové poháriky 
potešili  v stredu vlastnoručne 
vyrobené jedlá.  Deti vyrábali 
a konzumovali  ovocno-
zeleninové  šaláty a nátierky. 
Pozvali sme aj rodičov a starých 
rodičov. Všetkým chutilo 
a dostali sme aj pochvalu. 
Jednotkou bola cesnaková a 
cuketová  nátierka . Prváci a 
druháci vyrábali ovocníčkov. 
Biely kuchár v akcii – pod 
týmto heslom   sme sa  vo 
štvrtok ešte oboznámili  nielen 
s významom mlieka vo výžive 
človeka, ale aj  s cestou, ktorou 
sa mlieko od dojníc dostáva 
až na náš stôl. Vyrobili sme si 
aj chutné domáce maslo zo 
smotany.  Jedz zdravo  a hýb 
sa - bolo heslo , ktorým sme 
sa riadili v piatok. Pri príležitosti 

Noci výskumníkov v tento deň 
čakala na nás aj prednáška a 
workshop o klíčkoch. Týmto 
chceme poďakovať  doc. RNDr. 
Michaele Havrlentovej, PhD., 
ktorá pracuje  vo  Výskumnom 
ústave rastlinnej výroby v 
Piešťanoch za nové poznatky. 
Deti boli nadšené hlavne 
možnosťou stať sa na chvíľu  
výskumníkmi a pomocou 
pokusov zistiť obsah bielkovín  v 
niektorých potravinách.  V tento 
deň popoludní  na nás čakala  
aj  šarkaniáda na futbalovom 
ihrisku Celý týždeň sa v duchu 
zdravej výživy niesol i v školskej 
jedálni.  Veľké prestávky sa v 
škole riadili heslom „V zdravom 
tele zdravý duch.“

  Cieľom projektu bolo viesť 
deti k správnym stravovacím 
návykom, oboznámiť ich s 
pôvodom potravín. Týmto sme 
splnili cieľ projektu nad naše 
očakávania. Dúfame, že to 
nebol len tento jeden týždeň, 
kedy sme sa zamýšľali nad 
tým, čo konzumujeme, ale že 
táto téma žiakom ukázala, aké 
stravovacie návyky je dobré 
si vytvárať a čoho sa v strave 
radšej vyvarovať. 
 Dúfajme, že deti spolu s 
rodičmi budú do svojho 
jedálnička zaraďovať viac a viac 
zdravších jedál so zeleninou, 
ovocím a hlavne obmedzovať 
pitie sladených nápojov.

Hovorme o jedle
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Učili sme sa finančnej gramotnosti
Dňa 3.11. 2023 sa na našej 
škole uskutočnil workshop 
finančnej gramotnosti
Úvod do finančnej 
gramotnosti, ktorý viedla 
lektorka z OZ Mladý 
podnikavec.  

V zmysle Národného 
štandardu finančnej 
gramotnosti vydaného 

Ministerstvom školstva SR 
a Ministerstvo financií SR 
sme v rámci prierezovej témy 
školského vzdelávacieho 
programu finančná gramotnosť 
zorganizovali pre všetkých  
žiakov projektový deň. Finančná 
gramotnosť je, jednoducho 
povedané, súbor znalostí, 
ktoré človeku umožňujú 
porozumieť financiám a 
správne s nimi zachádzať v 
rôznych životných situáciách.

Využitím inovatívnych metód 
priniesla lektorka   zaujímavé 
vzdelávanie v kombinácii so 
zábavno – náučnou formou, 
prospešnou pre všetkých 
žiakov. Žiaci si prechádzali  
rôznymi metódami praktickej 
výučby pomocou metód ako 
napr. storytelling, BINGO, 
brainwalking a brainwritting,  
pamäťové techniky, 
tímováspolupráca alebo 
rolové hry či simulácie. Prváci 
a druháci  sa učili vzťahu 
hodnôt a potrieb s peniazmi, 
čím platíme, platobná karta 
a bankomat ,nakupujeme a 
míňame. Tretiaci a štvrtáci  
chcem vs potrebujem, 
ochranné prvky bankoviek, 
výmenný obchod, euro, 
hotovosť a karta, čo je príjem 
a čo výdavok. Workshop  

prebiehal  v uvoľnenej a 
priateľskej atmosfére. Zapojili  
sa všetci žiaci, skúšali  sami na 
sebe ako by sa zachovali, čo už 
vedia, pracovali   v skupinkách 
aj jednotlivo. Pre žiakov  to 

bolo  niečo nové a odlišné 
od „klasického vyučovania“.
Veríme, že tieto vyučovanie 
hodiny boli pre žiakov 
zaujímavé a prínosné.

Eva Seitlerová
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Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ
Deň  pred jesennými 
prázdninami sa na našej 
škole niesol aj v tak 
trochu „halloweenskej“ 
atmosfére. V skutočnosti 
sa tento sviatok oslavuje 
31. októbra, ale vtedy 
všetci oddychujeme, 
máme predsa jesenné 
prázdniny. 

Ožili kostlivci, krvavé 
nevesty, pavúčie ženy, 
t e k v i č i a c i , 

zombíci, strigy a 
všakovaké strašidlá či 
postavy z hororov. Na  
maskách bolo vidno, 
že si dali na nich deti 
záležať. Strašidielka, 
ktoré sa na túto 
udalosť chystali 
veľmi zodpovedne, 
sa predstavili v 
sprievode. Išli sme 
si oči vyočiť a veru 
niektorých sme sa 
aj poriadne naľakali. 
Napriek    tomu    
sa    školou ozýval 

smiech, zábava a radosť, 
hudba a aj tanec. Veselo bolo 
aj v učiteľskom kolektíve a v 
rovnakom duchu sa nieslo 
aj vyučovanie.. Aj týmto 
spôsobom sme žiakom 
priblížili zvyky a sviatky pre 
nás nie síce tradičné, ale 
zaujímavé a pútavé.  O 
občerstvenie sa postarali 
pani učiteľky, pripravili chutné 
cesnakové očká a pukance. 
Z plesu odchádzali všetci 
zúčastnení plní nadšenia, 

dobrej nálady a radosti z 
vydareného popoludnia. 
Takže, máte čo ľutovať a 
možno sa rozhodnete prísť  
budúci rok.
  Všetci si odniesli z týchto 
dní  aj veľa skvelých zážitkov, 
dobrý pocit a myšlienku, že aj 
v náročnom období si treba 
nájsť čas na smiech, ktorý 
tiež pomáha k udržaniu si 
zdravia a pohody.
   A kto vyhral? No predsa 
všetci, ktorí prišli.

Ples strašidiel
V roku 2004 založila prof. dr. 
Valentina Dagienė v Litve 
informatickú súťaž. Symbolom 
súťaže sa stal usilovný, 
inteligentný a čulý bobor, preto 
sa súťaž volá po litovsky Bebras 
(tento názov sa používa aj v 
angličtine na medzinárodných 
podujatiach) a po slovensky 
Informatický bobor.  

Úspešná súťaž sa odvtedy 
rozšírila do mnohých ďalších 
krajín. Hlavným cieľom súťaže 

je podporiť záujem o informačné a 
komunikačné technológie (IKT) u 
všetkých žiakov. Súťaž chce iniciovať 
v deťoch využívanie IKT, posmeliť 
ich v intenzívnejšom a kreatívnejšom 
používaní moderných technológií pri 
učení sa. Hoci v každej zúčastnenej 
krajine prebieha súťaž trochu inak, 
organizátori zo všetkých krajín sa raz 
ročne stretnú aby vytvorili spoločnú 
databázu úloh pre ďalší ročník 
súťaže. 
  V týždni od 6.11. do 10.11.2023 sa 
pokúsilo 42  žiakov od 2. do 4. ročníka 
dosiahnuť čo najlepší výsledok v 
celoslovenskej informatickej súťaži 
iBobor 2023/2024. Súťažilo sa 
online pri školských počítačoch. Táto 
súťaž zahŕňa čítanie s porozumením, 
logické myslenie aj počítačovú 
gramotnosť. Každá kategória súťažila 
v iný deň. V kategórii   Drobec (2.-
3. ročník) súťažilo 31 žiakov, 7 z 
nich bolo úspešných , M. Daněk, 
N,Urbanová,E.Mikuš, Z.Pekarová, 
L. Pekarová , K Babušková a N. 
Klčová a v kategórii Bobrík (4. ročník) 
súťažilo 11 žiakov, 6 z nich bolo  
úspešných, Ž.Krupová, M.Filová, 
A.Remišová, V.Babušková, R.Žák 
a T. Horňák. Úspešní riešitelia sú 
všetci súťažiaci, ktorí dosiahli aspoň 
polovicu “kladných bodov”. Teda 
úspešný riešiteľ musel dosiahnuť  60 
bodov  v kategórii Bobrík a aspoň 45 
bodov v kategórii Drobec.

   Prichádza sviatočný čas, na ktorý 
sa dlho teší každý z nás. Vôňa 
koláčov vôkol sa rozlieha, vianočnej 
nálade každý z nás podlieha. 
Zabudnime na smútok, zanechajme 
zvady, buďme k sebe milí, dobrí a 
majme sa radi. Prišiel čas vianočný, 
zvonček tíško cinká, každému sa 
splní túžba, aspoň malilinká. Šťastné 
a veselé želajme si spolu, a potom 
spoločne k štedrovečernému stolu. 
Užime si tieto chvíle, všetko krásne 
sa raz minie.
 Šťastie, lásku v novom roku, 
rozdávajme na každom kroku.  
Dobrých ľudí vždy po boku. Zdravia, 
lásky plný dom a spokojný život v 
ňom.
 Krásne sviatky želajú 
zamestnanci ZŠ.

iBobor 2023/24

Eva Seitlerová, riaditeľka ZŠ
Vinš pre vás

Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ
Dňa 25.10.2023 žiakov v 
ZŠ navštívil ujo Viktor. V 
programe ich čakalo veľa 
pesničiek, pri ktorých 
si mohli nielen s chuťou 
zaspievať, ale mohli 
sa aktívne zapojiť aj 
hrou, napodobňovaním 
či hádaním, a takto 

si nenásilnou formou 
zopakovať učivo. 

Deti si spevom zrátali 
dni v roku, na chvíľu 
sa ocitli v lese medzi 

zvieratkami a zoznámili sa 
s ich hlasmi, zahrali sa na 
remeselníkov. Zopakovali si 
čísla tiesňových volaní.  Pre 
veľký záujem si zopakovali aj  
cudzie jazyky v piesni Afrika. 

Nechýbali ani pesničky V 
detskom parku či Kamarát.
 Na záver si zacvičili a 
pri pesničke Šašo si  aj 
zatancovali. Program 
bol plný pesničiek s 
jednoduchými, veselými 
a ľahko zapamätateľnými 
textami a zároveň rytmickými 
a chytľavými melódiami. 
Koncert bol super.

Koncert uja Viktora



Zo života materskej školy

Úžasnú sviatočnú 
atmosféru naladili v prvú 
adventnú nedeľu naši 
škôlkari spolu s pani 
učiteľkami, rodičmi a 
všetkými prítomnými, 
ktorí prijali naše pozvanie 
a prišli nás podporiť a 
povzbudiť do kultúrneho 
domu. 

Nechýbala výborná 
kapustnica, sladučký 
punč, domáce 

zákusky, vianočné aranžmány 
a výborná predvianočná 
nálada. Na tomto všetkom 

mali zásluhu, rodičia detí, 
pani učiteľky a  ľudia dobrej 
vôle. Patrí im veľká vďaka. O 
program sa postarali naše 
šikovné deti, ktoré nám 
vyčarovali úsmev na tvári, 
slzičky dojatia, pohladili dušu 
i srdce pri hľadaní vianočného 
svetielka, svetielka nádeje s 
ktorým rozsvietili vianočný 
stromček a prvú sviecu na 
adventnom venci. Krásne 
sa to pozeralo, krásne sa to 
počúvalo, deti si to na javisku 
doslova užívali a vytvorili 
ohromnú vianočnú náladu 
podfarbenú hudbou, spevom, 
osvetlením, kostýmami a ich 

šikovnosťou. Podarilo sa im 
vyčarovať zimu, nájsť vianočné 
svetielka, ktoré spočiatku 
nesvietili, ale deti nestrácali 
nádej.  Pomoc hľadali u 
čertíkov, zvieratiek až napokon 
sa svetlo nádeje našli tam, 
kde jeden druhého má rád a 
každý je s každým kamarát. 
Tam , kde nikto smutný nie je, 
kde ho šťastie v srdci hreje. 
Veríme, že toto vianočné 
svetielko nevyhasne kým 
bude láska v každom z nás.                                                
V mene celého kolektívu 
materskej školy Vám 
želáme pekné Vianoce a 
šťastný Nový rok.

Hľadanie vianočného svetielka, svetielka nádeje

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ
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Keď zdravie
 chutí

V októbrovom týždni  „Zdravej 
výživy“ od 16.10.-20.10.2023 
sme formou zážitkového 
učenia a hrania rozvíjali a 
trénovali u detí všetky zmysly, 
hrubú i jemnú motoriku, ale aj 
samostatné predmatematické 
uvažovanie detí a finančnú 
gramotnosť.

Zahrali sme sa na reštauráciu, 
zdravé potraviny, precvičili 
telo vo fitness centre. Deti 

sa zapojili do rôznych hrových 
vzdelávacích aktivít. Tento týždeň 
vyvrcholil v piatok, kedy sme 
spoločne oslávili Deň zdravej 
výživy aj Deň jablka zábavnými, 
tvorivými a športovými aktivitami.  
V ranných hodinách si deti oboch 
tried pripravovali  zdravé dobroty 
– Jablkovo-orechový koláč, 
Mrkvovo-cesnakovú nátierku, 
Banánový chlebík, Jablkové 
ružičky i tácky plné vitamínov. 
V dopoludňajších hodinách 
potom si  precvičili obratnosť, 
chuťové bunky, schopnosť najesť 
sa bez pomoci rúk, rýchlosť, 
spoluprácu, sústredenosť a 
vytrvalosť v zábavných súťažných 
aktivitách v jablkovej oberačke, 
matematických hrách s jablkami, 
jedení jablka bez pomoci rúk, 
namotávaní špagiet, či palicovým 
tancom s ovocím. 
  Za svoju šikovnosť boli deti 
popoludní odmenené dobrotami, 
ktoré si spoločne pripravili.

Zuzana Floreková

Zdravé oči v škôlke

V novembri sme sa naša 
materská škola zapojila 
do projektu Zdravé oči 
v škôlke, ktorý je určený 
deťom od troch do šiestich 
rokov.

V tomto veku je možné 
zachytiť začínajúce očné 
poruchy a ochorenia. Je 

nevyhnutné, aby sa poruchy 
zraku identifikovali už v 

ranom veku a ihneď sa začal 
proces ich liečby, korekcie 
a kompenzácie. Systém 
preventívnej kontroly zraku u 
očných lekárov v podmienkach 
Slovenskej republiky nie je 
nastavený a rodičia sami veľmi 
často nevedia identifikovať 
prvé prejavy zrakových 
problémov svojich detí. To 
spôsobuje, že k očnému 
lekárovi prichádzajú až v čase, 
keď je zraková porucha už 

intenzívne rozvinutá. Vtedy už 
ale môže byť na naštartovanie 
efektívnej liečby a korekcie 
neskoro. Prostredníctvom 
programu Zdravé oči už v 
škôlke  zamestnanci z únie 
nevidiacich merali deťom na 
základe  súhlasu rodiča zrakové 
parametre detí. Meranie 
bolo rýchle, bezdotykové a 
bezbolestné. Všetci rodičia boli 
v ten deň s výsledkom merania 
informovaní.

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ

Veľký Deň materských škôl so Zahrajkom

Umelca Richarda 
Čanákyho alias Zahrajka 
zo Spievankova pozná 

každé jedno dieťa. Od malého 
malička si deti pospevujú 
jeho piesne. Na sviatok Dňa 

materských škôl sme mali tú 
česť zažiť s ním dopoludnie 
v našej materskej škole. 
Zahrajko úžasne pobavil všetky 
deti, ktoré boli veľmi aktívne 
v tanečnom a zábavnom 

naladení. Po koncerte deti 
doplnili svoje hladné brušká 
malým občerstvením a odniesli 
si krásny zážitok.

-aš-Mikulášska
návšteva

 „Vitaj, vitaj Mikuláš, čo v 
batohu pre nás máš? Cukríky 
i čokoládky, a či dáky perník 
sladký?...“

V utorok 5. decembra sme 
u nás v materskej škole 
privítali členov divadla 

Spoza voza s mikulášskym 
predstavením. Nechýbali ani 
pomocníci čertica a anjel. 
Detičky im spoločne zaspievali 
a zarecitovali. Za odmenu boli 
obdarované sladkými adventnými 
kalendármi.

Zuzana Floreková



Daniela Piscová
Múzeum Za krakovskú 
bránu má vo svojich 
priestoroch stálu expozíciu 
tradičného odevu a 
Paličkovanej babkovej 
čipky. Exponáty nie sú iba z 
Krakovian, ale i z priľahlých 
obcí, kde sa nosil tento typ 
kroja.

V predchádzajúcom roku 
som svoj čas venovala 
praniu celej zbierky. 

To znamená rozpárať čo je 
potrebné, oprať, naškrobiť, 
ožehliť, prišiť, zošiť, obšiť 
a znova ožehliť, prípadne 
ešte priškrobiť. Múzeum sa 
maľovalo, zmenili sme výstavné 
priestory ale i vystavené odevné 
súčasti. V rukách som prala 
odevy, ktoré boli 15 rokov 
vystavené,  nové prvky zo 
zbierky ale i veci z depozitu, 
doposiaľ neošetrené. A tak mi 
vznikla séria krojov, ktoré nie sú 
v expozícii, ale sa môžu vystaviť 
inde.
 Tým pádom nebol problém 
uspokojiť požiadavku 
Západoslovenského múzea 
v Trnave o vystavenie našich 

krojov a čipiek. Výstava mala 
názov „ Krása ľudového 
odevu“. Usporiadali ju ako 
oslavu zápisu našej čipky do 
Reprezentatívneho zoznamu 
nehmotného kultúrneho 
dedičstva Slovenska. Pôvodne 
mala trvať od septembra 2022 
do januára 2023, napokon 
bola predĺžená do marca 2023. 
Výstavu navštívili i dôchodcovia 
z Krakovian. Reportáž z nej 
bola odvysielaná v STV 1 a v 
Trnavskej televízii.
  Časť z nej bola vystavená 
počas veľkonočných sviatkov 
na hrade Beckov. V júni niektoré 
skvosty zo zbierky predvádzali 
na módnej prehliadke na 
Trnavskom samosprávnom 
kraji na Deň otvorených 
dverí.  Módna prehliadka bola 
venovaná tradičným odevom z 
celého kraja. 
 Na prelome augusta a 
septembra putovali naše pestré 
kroje a čipky do Poľska do 
mestečka Bobowa. Ich výstava 
bola súčasťou Medzinárodného 
festivalu paličkovanej čipky.  
Náš tradičný odev mal 
obrovský úspech. Ohuroval ľudí 
svojou farebnosťou. Obdivovali 

ich príslušníci rôznych krajín, 
niektorí aj hodiny, všetko 
študovali a fotili. A pozastavovali 
sa na tom, že na jednom kuse 
napríklad rukávcov je použité 
také množstvo techník. 
Vyšívanie na plno, na dzierki, na 
retiazku, pred ihlu, na počítanie 
nití, vytváranie mriežky a ešte k 
tomu paličkovaná čipka. Tento 
fakt človeka núti zase iba skloniť 
hlavu nad šikovnosťou našich 
starých mám. Čo všetko tie 
zrobené, pritom jednoduché 
ženy dokázali vymyslieť, 
navrhnúť, nakresliť, vyšiť a 
upaličkovať.  
  Koncom  októbra  sme   začali

inštalovať výstavu na Myjave.  
Mala názov „Tradičný odev 
z obce Krakovany“. Vernisáž 
bola začiatkom novembra, 
účinkovala tam FSk 
Krakovčanka  a plná miestnosť 
bola nielen ich spevov, ale 
našich prekrásnych krojov. 
Bol to nádherný pohľad, keď 
sa medzi figurínami v krojoch 
pohybovali muži a ženy rovnako 
odetí.
   Je december, zbierka krojov je 
uložená v krabiciach. Vrátila sa  
z vandrovky. Tak nech nejaký 
čas odpočíva, tak ako počas 
zimy celá krajina. 

Tradičný odev z Krakovian

Jubilejný 25.ročník turnaja starostov v stolnom tenise
Tradičný Jozefovský turnaj 
starostov ZMOS-u a ich 
súboj s tradičným súperom 
TAVOS sa konal už 25-
krát, opäť v posunutom 
termíne. Kultúrny dom v 
Krakovanoch opäť privítal 
vo svojich vynovených 
priestoroch zástupcov 
oboch súperiacich strán.  

N a športovom poli 
sa však mužstvo 
starostov muselo pre 

pracovné povinnosti zaobísť 
bez niektorých svojich 
minuloročných opôr (hlavne 
absencia starostu Špačiniec 
p.Zemka bola citeľná), a to sa 
prejavilo hlavne na výsledkoch 
v súťaži družstiev. Po viacročnej 
nadvláde starostov sa dočkali 
víťazstva tentokrát zástupcovia  
TAVOS-u, ktorí vyhrali súťaž 
družstiev v pomere 8:4.  
   V   športovom   zápolení   
bojovalo po 7 zástupcov 
z oboch strán. Starostov 
tentokrát zastupovali 
starostovia obcí: Košeca (okr. 
Ilava), Podolie, Trebatice, 
Ostrov, Veľké Orvište, Kočín-
Lančár a Dolný Lopašov. 

Hráči bojovali najskôr v 4 
skupinách každý s každým 
a výsledky súbojov sa 
započítali do súťaže družstiev. 
Výsledky v skupinách boli 
zároveň podkladom pre súťaž 
jednotlivcov, kde sa potom 
rozhodovalo okrem víťaza aj 
o najlepšieho hráča spomedzi 
starostov resp. o najlepšieho 
hráča TAVOS-u. V tejto súťaži 
sa tentokrát najlepšie darilo 
starostovi Trebatíc – Jurajovi 
Valovi, ktorý vo finále porazil 
najlepšieho hráča TAVOS-u – 

Milana Beluského (víťaz vlani) 
po tuhom boji v pomere 3:1.
Pozoruhodnosťou turnaja 
bola účasť pozvaných 
starostov z Podolia a Košece 
(okres Ilava) ako i zástupcov 
firmy TAVOS-u i ZMOS-u.
Po ukončení turnaja boli 
všetci pretekári odmenení 
upomienkovými predmetmi, 
ktoré venovali zástupcovia 
vedenia TAVOS-u, ZMOS-u 
a obce Krakovany. Ceny 
súťažiacim odovzdal starosta 
obce Krakovany PhDr. 

František Klinovský. Víťaz 
turnaja Mgr. Juraj Valo sa vo 
svojom príhovore poďakoval 
starostovi  Krakovian za skvelú 
organizáciu turnaja tak po 
športovej ako i spoločenskej 
stránke a vyslovil prianie s 
pokračovaním tejto tradície. 
Poďakoval tiež ženám, ktoré 
sa starali o prítomných hostí, 
obetovali svoj čas a venovali 
ho účastníkom turnaja.

Vladimír Seitler
foto: Ladislav Žitnanský
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V roku 2023 záujmové 
združenie obcí Mikroregión 
nad Holeškou slávilo už 
23. výročie svojej činnosti 
a fungovania. Na prvom 
tohtoročnom zasadnutí 
7. marca snem vedený 
predsedom združenia 
Dušanom Dalošom schválil 
zmenu na pozícii manažéra, 
pričom Lukáša Pavlecha 
nahradil Radoslav Mlynár.  

V priebehu roka sa 
Mikroregión nad Holeškou 
popri bežných činnostiach 

a podporných službách pre 
členské samosprávy zameral na 
prípravu a realizáciu tradičných 
podujatí v mikroregióne.
   Cyklo Holeška tour 2023 
    Prvý septembrový deň patril 
v mikroregióne športovému 
podujatiu Cyklo Holeška tour. 
Tohtoročná, už 17. edícia, mala 
štart a cieľ v obci Rakovice. 
Obľúbené podujatie, ktoré 
dávno presiahlo hranice 
mikroregiónu, prilákalo 
na štart 303 účastníkov 
rôznych vekových kategórií. 
Cyklo Holeška tour nie je 
cyklistickým pretekom, ale 
rekreačným prejazdom cez 
nádherný Mikroregión nad 
Holeškou, preto sa podujatia 
zúčastňujú milovníci bicyklov, 
kolobežiek, trojkoliek alebo 
iných kolesových “tátošov“. 
Trasa 17. ročníka mala takmer 
45 kilometrov so zastávkami 
v obciach Ostrov a Nižná, 
kde sa mohli účastníci počas 
krátkej prestávky občerstviť a 
organizátori skompletizovať 
pelotón. Súčasťou pelotónu 
aj tohto roku boli sprievodné 
vozidlá zabezpečujúce tempo 
a bezpečnosť účastníkov, 
záchranná zdravotná služba, 
hasiči a minibusy s vozíkmi 
pre prípadný zvoz účastníkov, 
ktorým počas prejazdu odídu 
sily alebo ich zradí technika. 
Našťastie takýchto prípadov 
bolo minimum, vzhľadom na 
nastavené tempo a turistický 
charakter podujatia, prejazd 
naplánovanou trasou zvládli 
na svojich bicykloch aj deti od 
6-7 rokov v sprievode svojich 
rodičov. Po úspešnom dojazde 
pelotónu do cieľa v Rakoviciach 
o 13:00 na každého účastníka 
čakala zaslúžená porcia guľášu 

a občerstvenie.
 V závere akcie zástupcovia 
Mikroregiónu nad Holeškou, 
podpredseda Juraj Valo a 
manažér Radoslav Mlynár 
poďakovali všetkým 
zúčastneným, odovzdali ceny 
pre najstaršiu účastníčku (67 
rokov), najstaršieho (73 rokov) 
a najmladšieho účastníka 
(2 roky), a tiež pre jediného 
účastníka – pána Vladimíra 
Jankecha z Trebatíc, ktorý za 
17 rokov nevynechal ani jeden 
jediný ročník podujatia. Zároveň 
organizátori oznámili štart a cieľ 
18. ročníka Cyklo Holeška tour, 
ktorý bude 1.septembra 2024 v 
obci Kočín-Lančár.
     Kapustové Hody Trebatice 
2023
 Počas druhej septembrovej 
soboty obec Trebatice v 
spolupráci s Jednotou 
dôchodcov a Mikroregiónom 
nad Holeškou zorganizovali 
15. ročník Kapustových hodov. 
Kultúrno-spoločenské podujatie 
je spojené so sprievodnými 
akciami – ochutnávkou 
špecialít z kapusty, burčiaku, 
ale najmä so súťažou obcí 
Mikroregiónu nad Holeškou 
vo varení kapustnice. Tohto 
roku sa súťaže zúčastnilo 9 
tímov z mikroregiónu a komisia 
vyhlásila za najchutnejšie 
„dielo“ - kapustnicu uvarenú 
tímom z obce Šterusy. Na 
druhom mieste sa umiestnil tím 
z Trebatíc, tretia pozícia patrila 
tímu z Rakovíc. 

Kultúrno-spoločenské 
stretnutie pracovníčok a 
pracovníkov samospráv 

mikroregiónu
  V polovici júna zorganizoval 
Mikroregión nad Holeškou v 
areáli poľovníckej chaty Dolný 
Lopašov kultúrno-spoločenské 
stretnutie pracovníčok a 
pracovníkov úradov členských 
samospráv. Cieľom stretnutia 
bola výmena skúseností a 
otázok týkajúcich sa fungovania 
samospráv, prediskutovanie 
aktuálnych tém, projektov, ale aj 
vzájomné spoznanie sa v rámci 
mikroregiónu spojené s varením 
gulášu. Stretnutia sa zúčastnilo 
89 pracovníčok a pracovníkov 
z obecných úradov členov 
mikroregiónu. Za prípravu a 
výpomoc s realizáciou akcie 
patrí poďakovanie obci Dolný 
Lopašov.

Slávnosti jesene Krakovany 
2023

 V termíne 23.-25.9.2923 
Miestna skupina Slovenského 
Červeného kríža s podporou 
obce Krakovany zorganizovala 
18. ročník slávnosti jesene 
„Sladká jeseň na tekvicovom 
dvore“. Počas soboty a nedele 
si mohli návštevníci v záhrade 
KD Krakovany za sprievodu 
hudby prezrieť výstavu 
dopestovaných produktov, 
ochutnať lokálne špeciality, ale aj 
zhliadnuť nádherné aranžmány 
vytvorené zástupcami škôl, 
rodín z Krakovian a okolia. 
Mikroregión nad Holeškou v 
spolupráci s organizátormi 
túto možnosť priniesol aj 
deťom materských a žiakom 
základných škôl z 8 členských 
samospráv mikroregiónu. 
V priebehu pondelkového 
dopoludnia v rámci programu 
„Zdravie na tanieri“ sa vďaka 
preprave 2 autobusmi podarilo 
na podujatie priniesť postupne 
vyše 500 detí z desiatich MŠ a 
piatich ZŠ mikroregiónu. 
 Do konca roka 2023 
mikroregión ešte zabezpečuje 
2 akcie. Výrobu a dodanie 
kalendára Mikroregiónu nad 
Holeškou 2024, ktorý sa bude 
niesť v retro štýle s množstvom 
zaujímavých historických 
fotografií z obcí mikroregiónu.  
Posledným podujatím v tomto 
roku bude „Betlehemské 
svetlo“, ktoré zástupcovia 
združenia doručia z baziliky sv. 
Mikuláša v Trnave do členských 
samospráv mikroregiónu a 
okolitých obcí v priebehu soboty 
23.12.2023. Obyvateľom 
mikroregiónu sa tak tradične 
naskytne možnosť umocniť si 
vianočnú atmosféru odpálením 
si betlehemského svetla vo 
svojej obci a prenesením do 
vlastných príbytkov. Časový 
harmonogram bude vopred 
komunikovaný prostredníctvom 
farských a obecných úradov.
   V oblasti projektovej a dotačnej 
činnosti sa Mikroregión nad 
Holeškou v priebehu roku 2023 
podieľal aktívne či už priamo 
alebo nepriamo.
Projekt BioReg – Proaktivity 
pre biodiverzitu v regiónoch 

Slovenska
   V rámci „Operačného programu 
kvality životného prostredia“ 
Mikroregión nad Holeškou v 

spolupráci s Prírodovedeckou 
fakultou UK Bratislava 
zorganizoval v prvej polovici 
roku 2023 posledné 2 aktivity 
projektu spolufinancovaného 
EÚ a realizovaného v období 
05/2019 – 07/2023. 
   Dňa 21. apríla 2023 pre žiakov 
základnej školy v Ostrove bola 
zrealizovaná séria aktivít v rámci 
tvorivých dielní zameraných 
na poznávanie vybraných 
rastlinných a živočíšnych 
druhov. Časť aktivít bola 
venovaná aj vplyvu rôznych 
činností človeka na prírodu a 
biodiverzitu so zameraním na 
možnosti triedenia odpadu a 
následnej recyklácie. 
  Následne dňa 12. mája 2023 
sa v blízkosti vodnej nádrže 
Čerenec uskutočnila pre členov 
mikroregiónu lektorovaná 
exkurzia zameraná na 
zapojenie verejnosti do aktívnej 
ochrany prírody a biodiverzity 
v mikroregióne, zvýšenie 
environmentálneho povedomia 
a hľadania riešení proaktívnym 
spôsobom.  
Účelová dotácia TTSK pre 
projekt Mikroregiónu nad 

Holeškou
  Mikroregión sa v roku 2023 
zapojil do výzvy Trnavského 
samosprávneho kraja v 
rámci programu „Podpora 
regionálneho rozvoja v 
Trnavskej župe“ so žiadosťou 
o účelovú dotáciu na realizáciu 
projektu „Zlepšenie kultúrneho 
a spoločenského života obcí 
mikroregiónu“. Z požadovanej 
účelovej dotácie vo výške 
6.900€ na nákup celoročného 
párty stanu bola rozhodnutím 
TTSK schválená a poskytnutá 
dotácia vo výške 5.040 € s 
povinnosťou spolufinancovania 
projektu vo výške minimálne 
5% z celkovej výšky poskytnutej 
dotácie. Na základe uvedeného 
schválenia zakúpilo združenie 
dňa 13.9.2023 celoročný párty 
stan pre účely členských obcí 
Mikroregiónu nad Holeškou s 
cieľom zlepšenia kultúrneho 
a spoločenského života 
pri poriadaní kultúrnych, 
spoločenských a športových 
podujatí. Celkové náklady na 
zakúpenie stanu (realizáciu 
projektu) činili sumu 5.465,83 
€. Náklady boli okrem uvedenej 
dotácie TTSK uhradené aj z 
vlastných zdrojov Mikroregiónu 

Činnosť Mikroregiónu nad Holeškou počas roka 2023
Radoslav Mlynár
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nad Holeškou.
 Jednou z hlavných činností 
Mikroregiónu nad Holeškou 
v oblasti rozvoja turistiky, 
cestovného ruchu, služieb pre 
obyvateľov a zviditeľňovania 
mikroregiónu je vybudovanie 
cyklotrás. Za týmto účelom má 
mikroregión vypracovanú od 
roku 2018 koncepciu, štúdiu 
realizovateľnosti budovania 
cyklotrás Mikroregiónu nad 
Holeškou tak, aby postupne 
došlo k prepojeniu členských 
samospráv cyklotrasami. 
Podľa plánovania a príslušnosti 
cyklotrás založili dotknuté 
samosprávy 3 združenia obcí 
pre zabezpečenie spolupráce 
členov pri realizácii spoločného 
zámeru, a to najmä prevodu 
pozemkov, vybavenie potrebnej 
dokumentácie a následné 
vybudovanie a prevádzkovanie 
cyklotrasy.  
Združenie obcí Zelená cesta
  Združenie obcí Zelená cesta 
od svojho založenia v roku 
2017 štyrmi samosprávami: 
mesto Piešťany, obec 
Trebatice, obec Krakovany a 
mesto Vrbové zaznamenalo 
v roku 2023 najväčší posun 
v rámci plánovania výstavby 
cyklotrasy na nevyužívanej 
železničnej trati Piešťany-
Vrbové. Projekt „Cyklotrasa 
Zelená cesta“ so spracovanou 
projektovou dokumentáciu a 
vydaným platným stavebným 
povolením bol predmetom 
žiadosti o poskytnutie 
nenávratného finančného 
príspevku z mechanizmu plánu 
obnovy a odolnosti vo výške 
5.626.626,70 eur (s DPH), ktoré 
Združenie obcí Zelená cesta 
podalo na Ministerstvo dopravy 
Slovenskej republiky (MD SR) 
dňa 30.9.2022.
   Počas tlačovej besedy MD SR 
dňa 29. mája 2023 bol projekt 
„Cyklotrasa Zelená cesta“ 
zaradený medzi 25 úspešných 
projektov v rámci Slovenska 
financovaných z prvej 
výzvy na podporu výstavby 
cyklotrás z prostriedkov 
plánu obnovy a odolnosti 
SR. Oficiálne oznámenie o 
splnení podmienok poskytnutia 
prostriedkov k žiadosti projektu 
„Cyklotrasa Zelená cesta“ 
vrátane výšky schválených 
finančných prostriedkov v sume 
4.854.150,24 eur (s DPH) 

bolo združeniu doručené dňa 
23.8.2023.              V priebehu 
mesiacov október a november 
2023 prebehla komunikácia s 
MD SR ohľadne prípravy zmluvy 
a pripomienkovania jej návrhu. 
Aktuálne sa očakáva termín 
podpísania zmluvy zo strany 
MD SR a následne štatutárom 
Združenia obcí Zelená cesta.
 Medzičasom prebehlo 
verejné obstarávanie (VO) na 
zhotoviteľa stavby „Cyklotrasa 
Zelená cesta“. Po procese 
vyhodnocovania ponúk bolo 
VO ukončené prijatím ponuky 
uchádzača - spoločnosti OHLA 
ŽS, a.s. so sídlom v Brne, 
Česká republika. Úspešnosť 
ponuky uvedenej spoločnosti 
bola na základe kritéria celkovej 
ceny a splnenia všetkých 
podmienok účasti a požiadaviek 
verejného obstarávateľa. So 
spoločnosť OHLA ŽS, a.s. 
bola dňa 20. októbra 2023 
uzavretá a podpísaná Zmluva 
o dielo s cenou za vyhotovenie 
diela stanovenou na základe 
výsledkov VO vo výške 
4.405.200,00 eur (s DPH) .
   V súčasnosti prebieha proces 
ďalšieho verejného obstarávania 
týkajúceho sa realizácie 
projektu „Cyklotrasa Zelená 
cesta“. Jedná sa o zákazku 
na úpravu elektronického 
zabezpečovacieho zariadenia, 
tzv. elektronického stavadla 
alebo softvéru, jednoduchšie 
povedané zabraňujúceho 
možnosti odklonenia 
železničnej dopravy z hlavnej 
železničnej trate v Piešťanoch 
na smer cyklotrasy. Táto úprava 

elektronického stavadla je 
podmienkou realizácie výstavby 
cyklotrasy a musí byť vykonaná 
v súlade so začiatkom 
stavebných prác na samotnej 
cyklotrase. 
   Začiatok výstavby cyklotrasy 
v celkovej dĺžke 17,89 km je 
plánovaný na začiatok roku 
2024 s termínom ukončenia do 
12 mesiacov, všetko v závislosti 
od vyššie popísaných procesov. 
Združenie obcí Cyklocesta 

Holeška
   Toto  združenie  bolo založené v 
júni 2018 zakladajúcimi členmi: 
obec Borovce, obec Dubovany, 
obec Rakovice, obec Trebatice, 
obec Veľké Kostoľany a obec 
Veselé. Hlavným cieľom 
partnerskej inštitúcie (združenia 
obcí) je plnenie úloh trvalo 
udržateľného rozvoja územia, 
cestovného ruchu, a najmä 
zabezpečovať spoluprácu pri 
realizácii spoločného zámeru 
naprojektovania a následného 
vybudovania a prevádzkovania 
cyklotrasy spájajúce 6 
členských obcí od Veľkých 
Kostolian do Trebatíc v celkovej 
navrhovanej dĺžke 11,43 km.
Združenie obcí Cyklotrasa 

Podhorie
 Toto združenie je treťou 
partnerskou inštitúciou v 
rámci koncepcie budovania 
cyklotrás Mikroregiónu nad 
Holeškou. Združenie bolo 
založené 18.1.2023 členskými 
samosprávami: mesto Vrbové, 
obec Šterusy, obec Kočín-
Lančár, obec Dolný Lopašov, 
obec Chtelnica, obec Nižná, 
obec        Veľké         Kostoľany. 

Zámerom združenia je 
spolupráca pri realizácii 
naprojektovania, následného 
vybudovania a prevádzkovania 
cyklotrasy spájajúcej 7 
členských samospráv od mesta 
Vrbové po obec Veľké Kostoľany 
v celkovej navrhovanej dĺžke 
24,3 km. 
 Mikroregión nad Holeškou 
svojou činnosťou podporuje 
rovnako aktivity ďalších 
združení založených členskými 
samosprávami a pôsobiacich 
v mikroregióne v oblasti 
hospodárstva, napr.: Združenie 
obcí Holeška na triedenie a 
nakladanie s odpadmi, alebo 
Občianske združenie Holeška 
(MAS Holeška).
  V priebehu roka 2023 najmä 
spolupráca mikroregiónu so 
združením OZ Holeška, ktoré 
má štatút Miestnej akčnej 
skupiny (MAS), bola intenzívna 
pri administrácii výziev, 
podpore prípravy a podávania 
žiadosti pre projekty obcí a 
podnikateľských subjektov 
mikroregiónu v rámci programu 
IROP (Integrovaný regionálny 
operačný program).
 Vedenie mikroregiónu sa 
pravidelne zúčastňovalo 
zasadnutí, resp. aktivít 
partnerských organizácií OOCR 
Rezort Piešťany a Klaster 
regionálneho rozvoja Trnava, 
ktorých je Mikroregión nad 
Holeškou riadnym členom.

autor je manažér Mikroregiónu 
nad Holeškou

Cyklo Holeška tour 2023.                                           Foto:  Stanislav Sedlák  (VideoMedia s.r.o.)Cyklo Holeška tour 2023.                                           Foto:  Stanislav Sedlák  (VideoMedia s.r.o.)
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Skončila sa jesenná časť súťaže
futbalového A-mužstva

Prípravný  zápas sme hrali s našou 
19kou CFM JA. Pohárový zápas 
s Brestovanmi sme vyhrali 2:1.                  
V tíme pôsobilo až 33 členov. 

Realizačný tím pôsobil v zložení: 
hlavný tréner Peter Gažík, 
asistent trénera Miroslav Obuch, 

vedúci mužstva Radovan Krivoklátsky 
a Marek Herman, zdravotník Nora 
Valová, masér Magdaléna Herdová.                                                                                                                                         
 Na pozícií brankár: Tomáš Mihálik, 
Denis Haršáni, Martin Valo.                                                                           
Obrancovia: Pavol Michálek, Matúš 
Ďuračka, Filip Rechtorík, Miloš Potrok, 
Adam Holán, Juraj Valo, Kristián 
Franko, Mário Valo, Ondrej Kubík.                                                                                                                                    
Stredopoliari: Šimon Šurín, Erik Spál, 
Ján Šimor, Aleš Orviský, Andrej 
Toplanský, Tomáš Gažík, Ondrej 
Macháč, Martin Toplanský, Matúš 
Grivalský, Lukáš Netsch, Michal Jurda.                                                                                                
Utočníci: Tomáš Andrísek, Daniel 
Stolárik, Šimon Pažík, Matej Pažík.
 V jesennej časti sme odohrali 13 
majstrovských zápasov, 3 pohárové 
zápasy, 1 prípravný zápas, absolvovali  
32  tréningových jednotiek. Celkovo sme 

v lige skončili  na 8. mieste so ziskom 
16 bodov za 4 víťazstvá,  4 remízy a 5 
prehier. Nastrieľali sme len 22 gólov, z 
toho 12 doma a 10 vonku. Inkasovaných 
gólov bolo až 21, z toho bolo 10 doma a 
11 vonku. 8  gólov strelil Šimon Šurín, 4 
góly Tomáš Andrísek, po dva góly Daniel 
Stolárik, Tomáš Gažík a Ján Šimor, 1 
gól  Šimon Pažík, Matej Pažík, Pavol 
Michálek a Ondrej Macháč. Najväčší 
počet odohratých minút  mali  Šimon 
Šurín, Tomáš Andrísek, Filip Rechtorík. 
Najviac štartov v lige: Juraj Valo, Tomáš 
Andrísek, Miloš Potrok. Najtrestanejším 
hráčom bol Daniel Stolárik, Tomáš 
Gažík a Miloš Potrok. Najviac 
tréningových jednotiek absolvovali 
Juraj Valo, Denis Haršáni, Aleš Orviský.                                                                                                                                        
  Celé pôsobenie v jesennej časti bolo 
ako na hojdačke. V prvom zápase 
proti Zavaru sme prehrali 2:0,  no 
potom prišli dva výborné výkony so 
Zvončínom a Bučanmi, kde sme získali 
6 bodov, strelili 7 gólov. No potom 
prišla séria troch zápasov:  Siladice, 
Bohdanovce a Majcichov, v ktorých 
sme nezvládli prakticky nič, inkasovali 
sme 8 gólov a žiadny sme nestrelili. Bola 
to ťažká situácia, na ktorú tím správne 

zareagoval.  Začal viac pracovať v 
tréningovom procese, zlepšili sme 
defenzívnu prácu celého mužstva 
a prišlo zlepšenie.  Nasledujúce tri 
zápasy s V. Orvišťom, Kátlovcami 
a H. Orešanmi sme získali 7 bodov, 
strelili 12 gólov a inkasovali 4 góly. 
Po výborných výsledkoch prišlo 
uspokojenie, do konca súťaže 
sme už nedokázali zvíťaziť.  V 
posledných 4 zápasoch  sme 3 krát  
remizovali. V Ružindole, Drahovciach 
a Maduniciach. Jeden zápas  sme  
prehrali v Červeníku, s čím sme 
nemohli byť samozrejme  spokojní.  
 Tím pôsobil v jesennej časti tiež 
v pohárovej súťaži Bestrent Cup. 
Po výhrach v Brestovanoch 1:2 a 
Bojničkách 3:7, sme sa prebojovali 
do tretieho kola, v ktorom sme v 
Siladiciach remizovali 1:1 a následne 
vypadli až na pokutové kopy 5:3.
 Napriek tomu hodnotím jesennú časť 
pozitívne. Podarilo sa nám stabilizovať 
káder, vytvoriť dobrú partiu, čo 
je na úrovni 7. ligy veľmi dôležité.  
 V mene trénerov, realizačného tímu 
a hráčov sa chcem poďakovať obci 
Krakovany a vedeniu futbalového 
klubu FK KRAKOVANY za vytvorené 
tréningové a organizačné podmienky. 

TABUĽKA VII. ligy MEVA
sezóna 2022/24 jeseň 

A-mužstvo
***

1. Cífer          13   9    3   1   30:11   30

2. Červeník   13   9    2   2   42:14   29

3. Siladice     13   9    2   2   46:16  29

4. V.Orvište   13   8    3   2   38:23  27

5. Bučany     13   6    4   3    30:18  22

6. Madunice 13   6    2   5    42:29  20

7. Majcichov 13   6    2   5    32:30  20

8. KRAKOVANY 13    4     4    5    22:21    16 

9. Zvončín     13   5    1   7   35:35  16

10.Drahovce  13  4    3   6   25:37  15

11.Kátlovce   13   3    2   8   33:50  11

12.Bohdan.    13   2   3   8   11:32    9 

13.Ružindol    13   2   3   8   11:34    9

14.H.Orešany 13   1   0  12  17:64    3

Jesenná časť súťaže sa začala prípravným obdobím,  ktoré trvalo tri týždne. 
Prípravu  sme absolvovali v domácich tréningových podmienkach. Odohrali 
sme jeden prípravný  zápas a jeden pohárový zápas. 

Peter Gažík


